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Geert Rouffa, algemeen directeur 
 

 
Verontschuldigd: 

 
Liesbeth Werelds, raadslid 
 

 
De vergadering wordt geopend om 20u00 
 
In openbare vergadering 
 

01 Financiën (OCMW) - Goedkeuring jaarrekening 2021 door de gouverneur - Kennisgeving 
 
De OCMW-raad d.d. 23 juni 2022 stelde de jaarrekening 2021 van de gemeente en het OCMW Hoeselt vast. De 
gouverneur van de provincie Limburg heeft deze jaarrekening goedgekeurd. 
 
De OCMW-raad neemt hiervan kennis. 
 
 

02 Personeelszaken - Verlofregeling 2023 - Goedkeuring 
 
De OCMW-raad keurt de voorgestelde verlofregeling van het personeel voor kalenderjaar 2023, opgemaakt 
conform de bepalingen in de rechtspositieregeling, unaniem goed. 
 
In het kalenderjaar 2023 zijn er 2 feestdagen die op een zaterdag of zondag vallen. Zondag 1 januari 2023 wordt 
collectief vastgelegd als brugdag op vrijdag 19 mei 2023 n.a.v. O.L.H.-Hemelvaart. Zaterdag 11 november 2023 zal 
toegevoegd worden aan het jaarlijks verlof en is bijgevolg vrij op te nemen. 
 
 

03 Sociale dienst - Minimale levering aardgas en elektriciteit 2022-2023 - Goedkeuring 
 
De OCMW-raad beslist met unanimiteit om toe te treden tot het systeem van minimale levering van aardgas en 
elektriciteit via de digitale meter voor de periode 01-11-2022 t.e.m. 31-03-2023. 
 
Met het systeem van minimale levering van gas en elektriciteit (exclusief nachttarief) via de digitale meter biedt 
de Vlaamse Regering de OCMW's een instrument om gezinnen, die de middelen ontberen om hun digitale meter 
op te laden, te ondersteunen door hen een minimale levering van aardgas/elektriciteit ter beschikking te stellen 
via periodieke opladingen van de digitale meter in voorafbetaling. Het OCMW kan komende winter uitzonderlijk 
tot maximaal 90% van het uitgekeerde bedrag recupereren via Fluvius. Het resterend percentage neemt het 
OCMW zelf ten laste of het vordert dit terug van de cliënt. De regeling is optioneel. 
 
De Sociale Dienst adviseert, in tegenstelling tot voorgaande jaren, om in te stappen in het systeem van de 
minimale levering van aardgas en elektriciteit. Anders dan voordien zijn OCMW-cliënten afgelopen zomer - 
omwille van de energiecrisis - niet altijd in de mogelijkheid geweest om te sparen voor hun energieverbruik in de 
winter. Het systeem van minimale levering voor komende winter voorziet bovendien bijkomend in een 
tussenkomst voor elektriciteit. De Sociale Dienst dient aan de hand van een sociaal onderzoek geval per geval na 
te gaan of de menswaardigheid van een hulpaanvrager in het gedrang is/komt. Na het voeren van het sociaal 
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onderzoek wordt het dossier voorgelegd aan het Bijzonder Comité voor de Sociale Dienst dat bovendien nog kan 
beslissen om haar eventuele tussenkomst voor 100% te recupereren via het Energiefonds.  
 
 

04 Sociale dienst - Verbintenisverklaring i.h.k.v. het samenwerkingsverband 'Lokale regie sociale 
economie & werk' - Goedkeuring 

 
In zitting van 25 augustus 2022 keurde de OCMW-raad de toetreding tot het samenwerkingsverband 'Lokale regie 
sociale economie & werk Zuid-Oost Limburg' goed. In het kader van de bijhorende subsidieaanvraag keurt de 
OCMW-raad heden de bijgevoegde verbintenisverklaring unaniem goed om binnen de interlokale vereniging 
'Lokale regie sociale economie en werk Zuid-Oost Limburg' een bredere regierol op het vlak van sociale economie 
en werk aan te gaan met de lokale besturen van Riemst, Bilzen, Tongeren en Voeren. 
 
De verbintenisverklaring wordt afgesloten voor de periode van 1 januari 2023 om te eindigen op 31 december 
2025 en houdt in dat: 
- er een subsidieaanvraag zal ingediend worden namens alle betrokken besturen; 
- het OCMW en de stad Tongeren, de gemeente Riemst, het OCMW Voeren, het OCMW Bilzen en het OCMW 
Hoeselt de deelnemende besturen zijn in de interlokale vereniging voor de regierol inzake sociale economie en 
werk; 
- de regierol uitgebreid wordt van sociale economie naar sociale economie & werk; 
- de doelstelling erin bestaat te voldoen aan de beleidsprioriteiten zoals goedgekeurd door de OCMW-raad d.d. 
25 augustus 2022. 
 
 

05 Secretariaat (OCMW) - Notulen en zittingsverslag OCMW-raad van 29 september 2022 - Goedkeuring 
 
De notulen en het zittingsverslag van de vergadering van de OCMW-raad van 29 september 2022, opgemaakt 
onder verantwoordelijkheid van de algemeen directeur, worden unaniem goedgekeurd. 
 
 

Toegevoegde punten: 
 
06 Secretariaat (OCMW) - Opvang vluchtelingen in LOI - Goedkeuring 

 
Raadslid Claesen Mieke heeft in toepassing van artikel 19 en 74 van het decreet lokaal bestuur van de 
mogelijkheid gebruik gemaakt om namens de fractie Best Groen een punt toe te voegen aan de agenda van de 
OCMW-raad van donderdag 27 oktober 2022. Meer bepaald wenst zij het volgende punt behandeld te zien: 
 
Opvang vluchtelingen in LOI 
 
Ik las in het verslag van het vast bureau van 13/09/2022: 'Het OCMW Hoeselt ontving op 2 september 2022 een 
schrijven van Staatssecretaris voor Asiel & Migratie, Nicole de Moor, alsook van Fedasil betreffende het creëren 
van bijkomende opvangplaatsen in het Lokaal Opvanginitiatief (LOI) in het kader van de verhoogde instroom van 
verzoekers om internationale bescherming in België. Hierdoor is er nood aan voldoende individuele 
opvangplaatsen. Er wordt daarom een oproep gedaan om bijkomende LOI-plaatsen aan te bieden aan het 
opvangnetwerk. De ministerraad besloot om een jaarlijks impulsfonds op te richten van maximaal 500.000,00 
EUR ter bijkomende ondersteuning van de lokale overheden en dit tot en met het jaar 2024. Deze uitbreiding van 
het aantal opvangplaatsen binnen de gemeente Hoeselt, betekent naast de werkbelasting i.h.k.v. de coronacrisis, 
de Oekraïne-crisis en de verwachte energiecrisis opnieuw een bijkomende werkbelasting voor de Sociale Dienst 
(wekelijkse huisbezoeken, financiële verrichtingen, opvolging integratie, begeleiding huisvesting en arbeid, 
aanvragen financiële steunen, medische kosten, onderhoud gebouwen, etc.). Bijkomend betekent een uitbreiding 
van het LOI extra druk op de sociale huisvesting. De Sociale Dienst adviseert de uitbreiding van het aantal 
opvangplaatsen bijgevolg negatief. Op advies van de Sociale Dienst beslist het vast bureau geen extra plaatsen in 
het Lokaal Opvanginitiatief (LOI) te openen voor vluchtelingen in het kader van de verhoogde instroom van 
verzoekers om internationale bescherming.' 
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De beelden in het nieuws van vorig weekend en de berichtgeving in de krant De Standaard d.d. 14/10/22 - Nieuw 
dieptepunt in asielcrisis: ook gezinnen krijgen geen opvang. Gezinnen met kleine kinderen kregen vannacht voor 
het eerst geen opvang van Fedasil, het agentschap dat instaat voor de opvang van asielzoekers. Het winterplan 
van staatssecretaris Nicole de Moor zal niet volstaan, vreest het middenveld. - hebben mij erg aangegrepen en ik 
maak mij boos over het falen van het Belgisch opvangbeleid. 
 
Maar dan zie ik dat Fedasil en de staatssecretaris veel inspanningen doen om bijkomende plaatsen te creëren. Ik 
ben dan ook zeer verontwaardigd dat ook het bestuur in Hoeselt haar verantwoordelijkheid in deze niet opneemt. 
Ik vernam dat Hoeselt op dit moment slechts 2 gezinnen met respectievelijk 3 en 4 personen in het LOI opvangt. 
Het moet volgens mij toch mogelijk zijn om minstens voor 1 gezin in Hoeselt een bijkomende opvangplaats en 
zorg te verlenen, eventueel met hulp van vrijwilligers.  
 
Indien het bestuur hiertoe bereid is, stelt de fractie Best Groen verder voor dat Hoeselt zich ook aansluit bij de 
lijst van solidaire gemeenten en steden. Een solidaire gemeente is ook bereid om haar engagement zichtbaar te 
maken. Samen laten we zien dat er lokaal draagvlak is voor solidariteit met mensen op de vlucht. 
 
De fractie Best-Groen stelt bijgevolg voor dat het bestuur aan Fedasil en de staatssecretaris laat weten dat zij 
bereid zijn om voor minstens 1 gezin bijkomend opvang te voorzien. En het bestuur sluit zich aan bij de groep van 
'solidaire gemeenten' en draagt de principes ervan uit. 
 
Raadslid Mieke Claesen licht het agendapunt toe. 
 
Schepen Heidi Berx vertelt dat Fedasil inderdaad vluchtelingen heeft toegewezen aan het OCMW Hoeselt. Het 
OCMW Hoeselt beschikt dan ook over 8 plaatsen voor vluchtelingen in de gemeente Hoeselt doch er werden 
maar 6 mensen toegewezen. Dit verschil tussen het aantal beschikbare plaatsen en het aantal toegewezen 
mensen is een teken dat Fedasil op dat moment waarschijnlijk geen gezin met 2 kinderen had, aldus schepen 
Heidi Berx. En wat de opmerking van raadslid Mieke Claesen betreft over vrijwilligers antwoordt schepen Heidi 
Berx dat voor het opvangen van vluchtelingen ook personeel nodig is. Er is personeel nodig voor het uitbetalen 
van het leefgeld, voor de nutsvoorzieningen, om bankverrichtingen te doen, voor de integratiecursussen, voor 
begeleiding inzake huisvesting en begeleiding inzake arbeid,… En dit dient allemaal gedaan te worden door een 
maatschappelijk werker. Dat kan niet door een vrijwilliger. Schepen Heidi Berx stelt verder dat er ook nog moet 
gekeken worden naar de Oekraïnecrisis, de energiecrisis, etc. Ze begrijpt dus de vraag, maar geeft aan dat de 
Sociale Dienst dit niet kan bolwerken. Bovendien heeft het OCMW Hoeselt dit jaar een verlies gemaakt van 
4.500,00 EUR op de post van Fedasil. Schepen Heidi Berx ziet het dus niet zitten dat het OCMW Hoeselt nu nog 
een bijkomend appartement zou moeten huren en daar opnieuw mensen in moet huisvesten. 
 
Raadslid Mieke Claesen vertelt dat ze aan Nele Penders, algemeen diensthoofd van het OCMW Hoeselt, gevraagd 
heeft hoe dit verlies er gekomen is omdat ze weet dat hier in het verleden geld net geld op over gehouden werd. 
N. Penders antwoordde daarop dat ervoor gekozen werd om nieuw materiaal aan te schaffen voor de 
vluchtelingen en dat ze het materiaal mogen meenemen wanneer ze vertrekken. Raadslid Mieke Claesen stelt dat 
dit ook een keuze is die gemaakt wordt door het bestuur en meent dat er wel budget op overgehouden kan 
worden indien men dat wil. 
 
Schepen Heidi Berx antwoordt dat dat klopt, maar wijst erop dat wanneer sommige vluchtelingen vertrekken, er 
gewoon geen materialen meer zijn. Ze vertelt dat het OCMW Hoeselt dan genoodzaakt is om nieuw materiaal aan 
te kopen omdat het originele materiaal volledig werd afgebroken. Er moet dan in nieuwe dingen geïnvesteerd 
worden omdat er geen andere optie is. Soms wordt álles afgebroken en wordt er - bij wijze van spreken - 
gebarbecued in de gang. Zo gemakkelijk verloopt dat allemaal niet. 
 
Raadslid Eddy Vandecaetsbeek wilt hier graag even op inpikken. De fractie Wij Hoeselt begrijpt de bekommernis 
van raadslid Mieke Claesen, maar deelt het standpunt van fractie Best Groen in deze niet. Hij wilt graag een 
aantal zaken - die raadslid Mieke Claesen al heeft aangehaald - in een ander perspectief zetten. Hij vertelt dat de 
gemeente Hoeselt qua sociale dienstverlening in de top 10 van Vlaanderen staat. En hij verwijst hiervoor naar een 
studie die een aantal weken geleden in de krant De Morgen stond. Raadslid Eddy Vandecaetsbeek vindt dit 
resultaat uiteraard meer dan behoorlijk. De fractie Wij Hoeselt stelt dan ook voor om de sociale dienstverlening 
die er momenteel is zo goed als mogelijk uit te oefenen en zeker niet uit te breiden, want het is al moeilijk 
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genoeg. Het is uiteraard ook niet louter een financiële kwestie. Hij geeft aan dat raadslid Mieke Claesen dat 
trouwens ook al gezegd heeft. Raadslid Eddy Vandecaetsbeek vraagt om ook vooral de impact op de diensten niet 
te onderschatten. Er worden misschien bepaalde medewerkers binnen het OCMW Hoeselt bevraagd, maar hij 
stelt voor om toch ook eens contact op te nemen met de sociale assistenten, enz. Deze geven toch te kennen dat 
het LOI een zware belasting is. Hij beaamt dat vrijwilligers inderdaad nuttig zijn, maar ze zijn wel niet zaligmakend. 
Hij stelt dat uiteindelijk alles toch terug komt op de administratie, op het personeel, want die moeten het - zoals 
schepen Heidi Berx zegt - uiteindelijk uitvoeren. De fractie Wij Hoeselt denkt dan ook dat het beter is om een 
beheersbare kwalitatieve dienstverlening te voorzien dan omgekeerd. Met andere woorden, het standpunt van 
de fractie Wij Hoeselt is dat ze zeker het aantal opvangplaatsen niet wil uitbreiden. 
 
Schepen Heidi Berx bedankt raadslid Eddy Vandecaetsbeek voor zijn input. 
 
Raadslid Serge Voncken denkt dat dit schepencollege een beetje onder een stolp leeft. Hij merkt op dat de 
realiteit is dat er een crisis is, een opvangcrisis. Hij vindt dat de gemeente Hoeselt daar ook een rol in moet 
spelen, maar dat het schepencollege dit niet ziet. Het schepencollege ziet niet dat er een energiecrisis is. Het 
keurde pas nog een windmolen af die eigenlijk niemand tot last was. En dit werd afgekeurd omdat er gedacht 
werd ‘Oei, er moest maar eens ergens…’ Raadslid Serge Voncken vindt dit allemaal niet te doen. Hij stelt dat op 
de vorige gemeenteraad de financiële crisis niet opgemerkt werd en dat op deze raad de opvangcrisis met de 
vluchtelingen niet wordt gezien. Hij vraagt nadrukkelijk aan het schepencollege om eens rond te kijken naar wat 
er gaande is in de wereld. Raadslid Serge Voncken vindt dat ook de gemeente Hoeselt daar als kleine gemeente 
zijn rol in moet spelen. Hij vindt dit niet meer dan logisch. Raadslid Serge Voncken stelt dat het schepencollege 
altijd maar lijkt te denken dat ze het hier goed hebben en dat het dit voor zichzelf wil houden. Hij meent dat dit 
niet zal blijven duren. Hij stelt dat het schepencollege 2 jaar geleden wellicht ook niet dacht dat het houdbaar zou 
zijn als iemand toen gezegd zou hebben dat de energieprijs ging verdrievoudigen. Hij benadrukt dat de 
opvangcrisis ook zoiets is. Raadslid Serge Voncken merkt op dat we er gewoon samen door moeten, dat dit 
dingen zijn die samen moeten worden opgevangen. En hij stelt zich ernstig vragen als het schepencollege - zijnde 
de lokale overheid - die rol niet kan spelen. 
 
Raadslid Eddy Vandecaetsbeek meent dat - wanneer uit de studie van de krant De Morgen blijkt dat de gemeente 
Hoeselt al in de top 10 staat van de sociale dienstverlening in Vlaanderen - er al meer gedaan wordt dan dat er 
verwacht wordt. Hij denkt dat daaruit te mogen afleiden. Moet je dan nog meer doen? 
 
Raadslid Serge Voncken werpt op dat dit los staat van de vluchtelingencrisis. 
 
Raadslid Eddy Vandecaetsbeek repliceert dat vluchtelingen toch ook opgevangen worden door de diensten van 
het OCMW Hoeselt. 
 
Raadslid Mieke Claesen merkt op dat er in Hoeselt 7 opvangplaatsen zijn op een totaal van 31.000 
opvangplaatsen in België. Verhoudingsgewijs zou je, gezien het aantal inwoners, eigenlijk 27 plaatsen moeten 
kunnen voorzien in Hoeselt in plaats van de 6 à 7 die er nu zijn. In die zin begrijpt ze niet dat de gemeente Hoeselt 
in de top 10 staat van de sociale dienstverlening als er rekening wordt gehouden met alle mogelijkheden die er 
zijn. 
 
Raadslid Eddy Vandecaetsbeek antwoordt dat dit nochtans in de studie van de krant De Morgen stond. Hij merkt 
daarbij op dat er ook gekeken moet worden naar welke mensen er wonen in een gemeente. Als je een heel 
uitgebreid sociaal netwerk hebt met sociale woningen ed. dan kan je van die mensen niet ook nog verwachten 
dat ze vluchtelingen gaan opvangen. Die mensen hebben hun energie nodig om op zichzelf te passen, eerder dan 
ook nog op andere mensen. 
 
Raadslid Mieke Claesen repliceert dat ze niet van deze mensen verwacht dat ze vluchtelingen opvangen. 
 
Raadslid Eddy Vandecaetsbeek benadrukt dat ze wel meegenomen worden in de berekening van raadslid Mieke 
Claesen. 
 
Raadslid Mieke Claesen antwoordt dat deze mensen niet meegeteld zijn in die 27 vluchtelingen die de gemeente 
Hoeselt eigenlijk zou moeten kunnen opvangen. Ze vindt het eigenlijk vooral schrijnend en vertelt dat ze kwaad is. 
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Ze is heel verontwaardigd dat een rijk land als België niet in staat is om een gezin met kinderen een opvangplaats 
te geven waardoor dat gezin op straat moet slapen. En raadslid Mieke Claesen kan er niet bij dat de gemeente 
Hoeselt - een rijke gemeente - dit zomaar voor zich uitschuift, dat ze vindt dat het niet hun verantwoordelijkheid 
is, dat ze vindt dat ze niet solidair hoeft te zijn, dat ze niet meer dan 7 vluchtelingen hoeft op te vangen. Dat kan 
er bij raadslid Mieke Claesen niet in. 
 
Raadslid Linda Verjans stelt dat wat de opmerking van raadslid Serge Voncken omtrent de realiteit betreft, deze 
realiteit - volgens haar - gaat zijn dat het OCMW Hoeselt - dat nu al zó zijn best doet - binnenkort zijn handen nog 
meer dan vol zal hebben met de Hoeseltse burgers. Dat daar burgers bij zijn die nu al in nood zijn en het nog veel 
erger gaan krijgen. Ze meent dat dit dan ook wel een heel belangrijk punt is als je spreekt over de realiteit. 
 
Raadslid Serge Voncken stelt dat hij op deze OCMW-raad duidelijk het ‘eigen volk eerst’ pleidooi hoort. Voor hem 
is dat duidelijk. Hij vindt dat er ook eens verder gekeken moet worden. 
 
Raadslid Linda Verjans repliceert dat deze OCMW- en gemeenteraadsleden toch ook door het ‘eigen volk’ 
verkozen werden. Daardoor zitten alle raadsleden hier toch. Ze vindt dat ze dan ook een beetje verdedigd mogen 
worden. 
 
Raadslid Serge Voncken stelt dan men dan 'de deur maar toe moet doen’. 
 
Schepen Heidi Berx merkt op dat ze tijdens de Oekraïnecrisis - waarbij men op zoek was naar opvangplaatsen 
voor Oekraïense gezinnen in de gemeente Hoeselt - de namen van raadslid Serge Vonken of raadslid Mieke 
Claesen niet op de lijst heeft zien staan om mensen op te vangen. 
 
Raadslid Mieke Claesen repliceert dat ze zich wèl had opgegeven als vrijwilliger. 
 
Schepen Heidi Berx benadrukt dat raadslid Mieke Claesen zich inderdaad als vrijwilliger had aangemeld. Maar 
enkel als vrijwilliger... 
 
Raadslid Mieke Claesen vraagt of schepen Heidi Berx dan wel op die lijst stond om vluchtelingen op te vangen. Ze 
vraagt wie van het schepencollege, van de gemeenteraad dan wel op die lijst stond. 
 
Schepen Heidi Berx antwoordt dat ze inderdaad niet op die lijst stond. Maar ze vindt ook dat het niet werkt om 
‘met geitenwollen sokken aan’ altijd iemand anders met de vinger te wijzen. 
 
Raadslid Michel Vanroy wil deze discussie graag afsluiten. Hij stelt dat het duidelijk is dat de fractie Best Groen - 
zoals zo vaak - een andere mening heeft dan de rest van het gezelschap. Hij stelt dan ook voor dat de raadsleden 
over dit agendapunt stemmen en dat hier nadien nog uren over gezeverd kan worden in de cafetaria door 
degenen die dat willen. 
 
Voorzitter Jordi Boulet meent dat dit een goed voorstel is. Hij vindt dat er inderdaad al lang genoeg over 
gediscussieerd werd. Hij gaat over tot de stemming. 
 
Raadslid Serge Voncken richt zich tot raadslid Michel Vanroy en benadrukt dat deze discussie ging over de inhoud. 
Hij vindt het toch belangrijk dat de OCMW-raad grondig kan discussiëren. Maar hij begrijpt dat raadslid Michel 
Vanroy zo snel mogelijk in de cafetaria wil zitten. 
 
Raadslid Michel Vanroy vindt dat er genoeg gezeverd is en vraagt om over te gaan tot de stemming. 
 
Raadslid Serge Voncken stemt hiermee in. 
 
Het voorstel van de fractie Best-Groen om aan Fedasil en de staatssecretaris te laten weten dat zij bereid zijn om 
voor minstens 1 gezin bijkomend opvang te voorzien en zich aan te sluiten bij de groep van 'solidaire gemeenten' 
en de principes ervan uit te dragen wordt niet goedgekeurd met 6 stemmen voor (Serge Voncken, Carine Moors, 
Christiaan Hex, Mieke Claesen, Marc Bamps en Jasper Goffin), 14 stemmen tegen (Jordi Boulet, Werner Raskin, 
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Bert Vertessen, Yves Croux, Johan Schoefs, Heidi Berx, Fons Capiot, Linda Verjans, Michel Vanroy, Wim Hellinx, 
Wendy Bollen, Stanny Crommen, Eddy Vandecaetsbeek en Ria Moesen) en 0 onthoudingen. 
 
 
De zitting wordt voor gesloten verklaard om 20u20. 


